
Crna Gora; Životna sredina uslov za dalji ekonomski rast

Ukoliko želimo da budemo visokokvalitetna i elitna destinacija, jedan od preduslova je
sanacija i očuvanje životne sredine, rekao je ministar turizma i održivog razvoja Pavle
Radulović na sastanku sa američkim privrednicima.
On je, na poslovnom ručku koji je organizovala Američka privredna komora (AmCham) u
Crnoj Gori, govoreći o Poglavlju 27, koje se bavi zaštitom životne sredine, kazao da je jedan
od preduslova, ukoliko Crna Gora želi da bude cjelogodišnja destinacija, globalna higijena.
“Niko ne zna koliko će iznositi troškovi za Poglavlje 27, jer se standardi u industriji stalno
mijenjaju. Tu je takođe važna promjena svijesti”, smatra Radulović.
Kazao da sjever Crne Gore postaje turistički sve atraktivniji i posjete tom regionu rastu
dvocifrenim procentima, pri čemu se ozbiljni radovi izvode na prostoru Bjelasice.
“Posjete sjeveru rastu dvocifrenim procentima. Sjever postaje sve atraktivniji, a
interesantno je da mnogi naši gosti poznaju mnogo bolje sjever nego domicilno
stanovništvo”, rekao je Radulović.
Prema njegovim riječima, postoji način da se sjever valorizuje u značajnom dijelu.
“Ozbiljni radovi se izvode na prostoru Bjelasice, gdje je preko 70 miliona eura troškova.
Očekujem da stavimo u funkciju ove zime i Kolašin 1600. Radi se na pristupnoj infrastukturi
na Cmiljači i Žarskom, a otvara se tunel prema Beranama”, naveo je Radulović.
On je dodao da računaju da će ove sezone imati oko 60 kilometara skijaških staza, dok će
kapacitet čitavog prostora biti 250 kilometara, što je respektabilno.
“Računam da ćemo trenutkom završetka prve sekcije autoputa biti više nego konkurentni
bilo kom ski centru u Evropi”, kazao je Radulović.
On je ocijenio i da bi na rast i razvoj turističkog sektora mogli da utiču novi modeli
poslovanja koji su postojali u nekim prethodnim zakonskim rješenjima, ali nijesu bili u
potunosti jasni, kao što su kondo i integralni hoteli.
“Potreban novi zakon o upravljanju otpadom”
Predsjednica AmCham-a u Crnoj Gori, Katarina Bulatović, kazala je da je u Zakonu o
planiranju prostora i izgradnji objekata važan sinergijski proces unutar državne
administracije koji je potreban kako bi se došlo do bolje primjene pravnih normi.
“Potrebno je raditi na povećanju kapaciteta i kompetencija inspekcijskih službi, suzbijanju
sive ekonomije i stvoriti pravnu sigurnost kako bi se privukli i zadržali investitori u Crnoj
Gori”, smatra Bulatović.
Ona je ocijenila da je potrebno novi zakon o upravljanju otpadom koji je u izradi, prilagoditi
ambicioznim zahtjevima kompleksnog Poglavlja 27 koje se bavi zaštitom životne sredine.
Otpravnica poslova u Ambasadi Sjedinjenih Američkih Država u Crnoj Gori, Džudi Kuo,
kazala je da Crna Gora ima mnogo toga da ponudi.
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“Glavno je da sektor turizma jača svoje snage i širi se, pri čemu je pravo vrijeme za
poslovanje u Crnoj Gori. Ekonomija raste i rast stranih direktnih investicija je u porastu,
posebno u sekoru turizma”, navela je Kuo.
Prema njenim riječima, Crna Gora uživa i u dobrim odnosima sa svim susjedima.
“Posebno smo ohrabreni da su investicije u Crnoj Gori iz zemalja članica NATO-a u porastu”,
rekla je Kuo i dodala da budućnost crnogorske ekonomije zavisi od međusektorske saradnje.
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